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German József polgármester köszöntötte a megjelenteket, megállapítja, hogy az ülés 
határozatképes, azt 16 óra 02 perckor megnyitja. Javasolta a meghívóban szereplő napirendi 
pontok megtárgyalását. 
 
A napirendi pontok megtárgyalásával a testület egyhangúan (5 igen, 0 ellenszavazattal, 0 
tartózkodással) egyetértett. 
 
 
1./ Közmeghallgatás  
 
Erdélyi Bálint érdeklődő: 
A Panoráma utca közvilágításával kapcsolatban szeretnék érdeklődni, hogy áll az ügy. 
A Petőfi utcában, főleg a művelődési ház előtt nagyon halványan égnek a lámpák. 
A másik téma, amiről szeretnék beszélni a kutyák. Számomra nagyon zavaró, hogy a Facebook 
Berkenye Élete csoportban minden második bejegyzés kutyákkal kapcsolatos. Akiknek tudtam, 
üzentem, hogy erre a legjobb, ha vagy idejönnek az Önkormányzathoz és itt közlik a problémájukat, 
vagy eljönnek a falugyűlésre, mert az nem megoldás, hogy az interneten posztolnak. 
 
German József polgármester: 
Kezdjük a kutyákkal. Én is úgy gondolom, hogy nem a kutyákkal van a baj, ha megvannak a 
feltételek akkor nem tudnak elszökni. Nem vagyok fent a Facebookon, a múlt héten jelezték   felém 
a kollégák, hogy állandóan ez a téma. Szokásomtól eltérően megjelentettem egy posztot, amibe 
világosan leírtam, hogy a falut érintő problémákat jelentsék be az Önkormányzathoz, akár írásban, 
telefonon, akár személyesen, mert ha tudok róla, akkor intézkedem. Az egyik kutya tulajdonosa 
ígéretet tett arra, hogy az ő kutyája nem fog kijönni. A másik kutya tulajdonosának már korábban 
is szóltam, megígérte, hogy e hétvégén megcsinálják a kerítést, ehhez a segítségemet is 
felajánlottam. Nagyon remélem, hogy így lesz, és nem lesz többet gond. A lényeg, hogy az emberek 
ide jelezzék a problémájukat. 
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A közvilágítás. A hivatalsegédünket havi rendszerességgel végig küldöm este az egész falun, hogy 
jegyezze fel hol nem, vagy nem megfelelően égnek a lámpák, majd bejelentjük az MVM felé. 
Többé-kevésbé meg is oldják, viszonylag gyorsan is. A Petőfi utcában nem vettem észre és nem is 
kaptam jelzést halvány égőkről, de akkor ezt is megvizsgáljuk, lehet, hogy 1-1 izzócserével 
megoldható a dolog. 
A Panoráma utca közvilágítási ügye sokkal nehezebb téma.  
Jó néhány évvel ezelőtt már nem tudták átadni a rendszert, ezért minden esetben, amikor magával 
a rendszerrel van gond, az MVM azt mondja, mivel nem lett átadva nem tartozik hozzájuk.  
Március óta, amikor elromlott a közvilágítás többször hivatalos levélben kerestük meg a regionális 
vezetőt, hogy mondják meg mi kell ahhoz, hogy át tudjuk adni a rendszert. Többszöri sürgetésünk 
ellenére választ nem kaptunk, ezért kb. két hete küldtem neki egy elég dörgedelmes levelet, amire 
azonnal reagált és megírta, hogy annak ellenére, hogy nem válaszolt, az emberei foglalkoznak az 
üggyel.  
Ezzel párhuzamosan már tavasz óta tárgyalok egy kivitelezővel, aki a Hársas utca közvilágítását is 
csinálta már az én időmben, vele együtt kerestük a megoldást.  
A lakóparki bizottsággal is folyamatosan téma volt a közvilágítás, amikor is pár hete kiderült, hogy 
valamelyik építkezés során vágták el a vezetéket, azóta nincs áram az utcában, amit senki nem 
jelzett felém. Így most megtudtuk, hogy hol van a hiba, ha ezt előbb elmondják, sokkal 
egyszerűbben megtaláltuk volna.  
A másik, hogy kb. 2 hete kaptam meg a lakóparkiaktól annak az embernek a nevét és 
telefonszámát, aki ezt már egyszer korábban javította. Abban a pillanatban fel is hívtam, 
villámgyorsan eljutottunk oda, hogy nagyrészt megoldotta a problémát, a tegnapi napon már csak 
3 lámpa nem égett, ott nagyobb a probléma, nagyobb munka lesz a javítás, erre még várom az 
árajánlatot. Tehát gyakorlatilag 3 kivételével az összes lámpa már ég, ezzel párhuzamosan pedig 
folyik a tervezés az engedélyeztetésre. Remélem, hogy a rövid távú megoldás néhány napon belül 
meglesz, a hosszabb távú megoldás pedig folyamatban van. 
 
16 óra 13 perckor megérkezett az ülésterembe Kenyeres Ibolya és Nyírőné Pesti Kitti érdeklődő. 
 
 
Kenyeres Ibolya érdeklődő: 
Polgármester Úrral beszéltünk a múlt héten, egy megerősítést szeretnénk kérni arra, hogy ha van 
egy minimális költségvetés erre, akkor kérünk egy kis kavicsozást a Fenyves utca és a Vár utca 
elejére, ahol nagyon gödrös az út. 
 
German József polgármester: 
Az alpolgármesterrel éppen egyeztettünk az ülés előtt, és mondtam, hogy ott jártam Önöknél. Terv 
szerint mai nap döntünk arról, hogy a lakóparki részen útszakaszok javítása lesz kb. 10 M Ft 
értékben + 3 M Ft lakossági felajánlásból, amennyiben a testület is egyetért, akkor az első 20-30-
40 métert Önöknek is le fogjuk kövezni. Ha a kivitelező netán csak tavasszal jönne, ennek a 
szakasznak a kövezését soron kívül meg fogom csinálni Önöknek. 
 
Kenyeres Ibolya, Nyírőné Pesti Kitti: 
Nagyon szépen köszönjük! 
 
Nyírőné Pesti Kitti érdeklődő: 
A másik téma amiért jöttünk a kóbor kutyák. 
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German József polgármester: 
A kóbor kutyákat az előbb megválaszoltam, röviden megismétlem. Először is megvannak a 
fórumok, ahol jelezni tudják a problémákat, én nem vagyok fent a Facebookon, így onnan nem 
tudok róluk. Van közmeghallgatás, van falugyűlés, van egy nyitott hivatalunk. Mindkét kutyáról 
tudok, mindkét tulajdonossal beszéltem, felhívtam a figyelmüket a helyes ebtartásra, ígéretet 
tettek, hogy megoldják a problémát. A nagykutya esetében próbáltunk menhelyi elhelyezést 
intézni, ami sajnos szinte lehetetlen, de bízom benne, hogy nem lesz több probléma, amennyiben 
mégis, kérem jelezzék. 
 
16 óra 20 perckor Erdélyi Bálint, Kenyeres Ibolya és Nyírőné Pesti Kitti elhagyták az üléstermet. 
 
 
2./ 2023. évi költségvetés módosítása, beszámoló a 3/4 éves teljesítésről  
Előadó: German József polgármester 
Írásbeli előterjesztés csatolva 
 
Székely András Sándor alpolgármester: 
Megérkeztek a szeptember 30-i teljesítési számok, a tendencia nagyrészt változatlan, bevételi 
oldalon 90 %-on, kiadási oldalon időarányosan 66,4 %-on állunk. Az előző állapothoz képest 
szükségessé vált a költségvetési előirányzat felülvizsgálata és módosítása, ezt a közbenső 
időszaknak a változásai, a bejövő plusz tételek indokolják. Összességében rendelkezünk még 
szabad pénzeszközökkel, melynek egy része lekötésben van. Lesznek még kiadások, amelyek az 
utolsó három hónapot érintik, de ugyanígy akár állami, akár egyéni bevételekre is számítunk még. 
Elindítunk néhány beruházást, amit az év első részében visszatartottunk pontosan azért, hogy ne 
legyen ebből gond és most már látjuk, hogy nem lesz ebből problémánk. Ezekről Polgármester Úr 
fog bővebben beszélni. 
A legfontosabb az, hogy stabil a pénzügyi helyzetünk, ahogy a múltban sem, továbbra sem kell 
gondolkoznunk semmifajta likviditási megoldásban. 
 
 
German József polgármester: 
A szabad pénzeszközök egy részét meghagyjuk jövőre tartaléknak, meglátjuk hogyan alakulnak az 
állami támogatások. Valóban jól állunk, az iparűzési adóban történt változás miatt a 
Faluszövetkezet által is volt egy jelentős plusz adóbevételünk a tervezetthez képest. A lekötött 
pénzünk után is havonta kamatot kapunk, ez is nem tervezett plusz bevétel. Könyvelőink szerint 
sok önkormányzat megirigyelné a helyzetünket. 
Ebben az évben, amit tervezünk még: 
A Rákóczi utcai árok és járda építésére az ajánlat 1,5 M Ft. A vállalkozó meg is tudná csinálni, de az 
egyik tulajdonossal nem tudok megegyezni, sokallja azt az összeget, amit a járda viacolorázásához 
hozzájárulásként kérünk, ami még így is messze kevesebb, mint amit korábbi időszakban kértek a 
járda és kapubeálló építésénél. Nagyon remélem, hogy sikerül vele megegyeznem, ha nem, akkor 
egyelőre vagy nem kezdünk hozzá, vagy az érintett tulajdonos előtt a járdát nem csináljuk meg. 
A tornaterem energetikai felújítására 2,5 M Ft-ot nyert a nemzetiségi önkormányzat, 2,1 M Ft-ot 
tervezünk saját erőből, 1,5-2 M Ft között ajánlott fel együttesen 2 nagyobb vállalkozó (Alkotás Kft., 
Les Ildzsas Kft). Többen önkéntes munkájukkal segítik a felújítást. Jelen pillanatban szépen ki van 
festve a terem, a világítást felszerelték, működnek a hűtő-fűtő ventilátorok, a hét végén, ha 
minden igaz a sportburkolatot fogják lerakni, amely egy rendkívül igényes burkolat, de úgy 
gondoltuk, hogy ez az egyik legfontosabb, hiszen a gyerekeink, a táncosaink, az ott tornázó hölgyek 
és a falu lakossága fogja használni. A hónap végére el is készül a felújítás. 
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Az iskolában 2,1 M Ft volt az elfogadott ajánlatunk, a hűtő-fűtő ventilátort holnap fogják szerelni 
a nagyteremben. Ebben az árban bejárati ajtócsere, valamint különböző szabályzó szelepek 
felszerelése és egy tanterem mennyezeti szigetelése volt benne 
A héten a kultúrházban is felszerelésre kerül 2 db hűtő-fűtő ventilátor. Itt megjegyezném, hogy 
minden ilyen ventilátorunkat egy kézbe adtam, ők szerelték már korábban az óvodában, a 
bölcsődében, a hivatalban és ők szerelik most is, az ár kedvező, fontosnak tartottam, hogy egy 
típust szereljünk fel és egy cég csinálja az esetleges későbbi karbantartások miatt is. Ezzel 
gyakorlatilag a közintézményeinkben megtörtént nagy részben a gázról való leválás. Mindenhova 
tervezünk a jövőben napelemek felszerelését is pályázati pénzből vagy saját erőből. A Kultúrházba 
adtunk be 7 M Ft értékben pályázatot energetikai felújításra, múlt heti információ szerint sajnos 
tartaléklistára került. 
Ebben az évben terveztük a HÉSZ módosítás költségének kifizetését 2,3 M Ft összegben. 
A két új kamera 750 ezer forint lesz, még nincs kifizetve, de már működnek így összesen 5 
kameránk van már. A lakóparkba tervezünk még egyet; ahova szerettem volna, az ott lakók nem 
járultak hozzá, hogy a területükön elhelyezhessük, ezért kértem a lakóparki bizottságot, hogy 
mondják meg hova kerüljön. 
A hivatali tető tisztításával kapcsolatban 200 ezer forintban sikerült megállapodnom a 
vállalkozóval, aki már elkezdte, de sajnos kicsit lassan halad. 
Jövőre tervezzük 4,5 M Ft összegben a Hársas és Ifjúság utca összekötését. 
A támfal lebontására és újraépítésére 8 M Ft-ot ajánlatom van, megnézzük, hogy jövőre esetleg 
tudnánk-e valamilyen pályázatot beadni. Ez egy örökség nekünk, amit valamikor meg kellene 
csinálni, mert balesetveszélyes, csúnya is, erre valamikor pénzt kell mozgósítanunk. 
A játszótér felújítás pályázatból várunk még 2,5 M Ft-ot, nem tudjuk, hogy megkapjuk-e. 
A szolidaritási hozzájárulással kapcsolatban ismét levelet írtunk az államtitkárnak, akitől újra azt a 
választ kaptuk, hogy nem tudnak mit csinálni. Ma is beszéltem telefonon a parlamenti 
képviselőnkkel, nem adom fel, hiszen közel 8 millió forintot vontak meg tőlünk, de sajnos nem sok 
esélyt látok arra, hogy ezt visszaadják nekünk. 
 
Ezután a polgármester ezután kérte az előterjesztésnek megfelelően a 2023. évi költségvetési 
rendelet módosítását. 
 
A rendelet-tervezetet a képviselő-testület egyhangúan (5 igen, 0 ellenszavazattal, 0 
tartózkodással) elfogadta, ezzel egyidejűleg megalkotta a 17/2023.(XI.14.) önkormányzati 
rendeletét az önkormányzat 2023. évi költségvetéséről szóló 4/2023.(III.14.) önkormányzati 
rendelet módosításáról. 
 
Rendelet és tervezet szó szerint megegyezik. 
Rendelet egy példánya a jegyzőkönyvhöz csatolva. 
 
 
A képviselő-testület ezután egyhangúan (5 igen, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással) az 
előterjesztésnek megfelelően elfogadta a 2023. évi költségvetés háromnegyed évi teljesítését, így 
az alábbi határozat született. 
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69/2023.(XI.13.) képviselő-testületi határozat 
 

Berkenye Község Önkormányzatának képviselő-testülete az Önkormányzat 
háromnegyed éves teljesítéséről szóló beszámolóját elfogadja. 
A testület felkéri a polgármestert és a jegyzőt, hogy a 2023. évi költségvetés 
végrehajtásáról gondoskodjanak és szükség esetén átcsoportosításra 
tegyenek javaslatot. 
Határidő: értelemszerű 
Felelős: polgármester és jegyző 

 
German József polgármester: 
Bár nem az önkormányzathoz kapcsolódik, szeretnélek tájékoztatni Benneteket, hogy az elmúlt 
ülésen elhangzott, hogy a Közös Hivatal költségvetését a nógrádi pénzügyes munkatárs által 
készített anyag alapján az év végi elszámolásnál nagyságrendileg 3 millió forinttal ki kell egészíteni 
Berkenyének. Ebben már akkor is kételkedtem, ezért megkérdeztem a könyvelőinket, akik 
elmondták, hogy ez az adat nem helytálló, kb. 7-800 ezer forint marad az év végén. Tehát úgy tűnik 
nem lesz pótbefizetés, az elmúlt alkalomhoz képest így 3 millió forinttal jobb helyzetben vagyunk. 
 
 
3./ Településkép védelméről szóló rendeletmódosítási tervezet megismerése 
Előadó: German József polgármester 
Írásbeli előterjesztés csatolva 
 
A napirend keretében ismertetésre került, hogy Berkenye Község Önkormányzatának van egy 
2018-as rendelete a településkép védelméről. Ez a rendelet tartalmaz számos építészeti előírást, 
melyet az egységes településkép érdekében írt elő az akkori képviselő-testület. A 2018. óta eltelt 
évek alatt az az álláspont sokszor felmerült, hogy ezt a rendeletet szükséges lenne módosítani, 
aktualizálni, kiegészíteni bizonyos dolgokkal. A helyi főépítész készített egy rendeletmódosítási 
tervezetet, ami kiküldésre került a képviselők részére, ez tartalmazza azokat, amelyek módosításra 
kerülnének.  
Ha a képviselő-testület elfogadja a rendelet-tervezetet, akkor még nem a rendeletmódosítás 
elfogadásról dönt, hanem a partnerségi egyeztetés elindításáról lenne döntés, amely során 
megküldésre kerül az érintett szervezeteknek a tervezet, illetve a honlapon is közzé lesz téve, ahol 
a lakosság is véleményt nyilváníthat.  
 
Székely András Sándor alpolgármester: 
Van egy olyan rész, ahol meg lehet határozni településképi szempontból a fontos külterületeket, 
azt szeretném javasolni, hogy ebbe vegyünk majd bele a vérszilvasort, legyez ez saját 
szempontunkból védett, ebben kérjük a főépítész segítségét, hogyan lehetne beletenni a végleges 
rendeletbe. 
 
A képviselő-testület ezután egyhangúan (5 igen, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással) az az alábbi 
határozatot hozza: 
 

70/2023.(XI.13.) képviselő-testületi határozat 
 

Berkenye Község Önkormányzatának képviselő-testülete támogatja a 
településképi rendelet módosítását és a partnerségi egyeztetésre 
alkalmasnak tartja a mellékelt dokumentációt. 
A testület felkéri Berkenye Község Önkormányzata főépítészét, hogy indítsa 
el a partnerségi egyeztetést. 
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Határidő: azonnal 
Felelős: polgármester és főépítész 

 
 
4./ HÉSZ szabályozási vonal felülvizsgálata 
     Előadó: German József polgármester 
Írásbeli előterjesztés csatolva 
 
 
A napirend keretében ismertetésre került, hogy Berkenye Község Önkormányzata Képviselő-
testülete 5/2007.(XI.08.) önkormányzati rendeletével alkotta meg Berkenye Község Helyi Építési 
Szabályzatát és e rendelet mellékleteként a szabályozási tervet.  
2021-ben módosításra került és 2021. július 1-től életbe lépett az épített környezet alakításáról és 
védelméről szóló 1997. évi LXVIII. törvény 60. § (15) bekezdése értelmében a 27. § (2) bekezdését 
a 2021. július 1-jét megelőzően elrendelt szabályozási vonalnál is alkalmazni kell azzal, hogy a 
szabályozási vonal felülvizsgálatát az első 7 éves felülvizsgálati kötelezettséget megelőzően 2024. 
január 1-ig el kell végezni. 
 
German József polgármester: 
Berkenye Község Szabályozási tervében szereplő szabályozási vonalakat a településtervezővel 
áttekintettük és megállapítottuk, hogy a terven szereplő valamennyi szabályozási vonal 
tekintetében továbbra is fennáll a közérdekű elrendelési indok.  
Javaslom, hogy a szabályozási vonalakról – a törvényi kötelezettségnek eleget téve – az 
előterjesztés mellékletét képező határozati javaslat szerinti döntést hozza meg a testület. 
 
A képviselő-testület ezután egyhangúlag (5 igen, 0 ellenszavazattal, 0 tartózkodással) az alábbi 
határozatot hozza: 
 

71/2023.(XI.13.) képviselő-testületi határozat 
 

Berkenye Község Önkormányzatának Képviselő-testülete elfogadja a 
Polgármester tájékoztatását a Berkenye Önkormányzat Képviselő-
testületének 5/2007.(XI.08.) önkormányzati rendeletével elfogadott Helyi 
Építési Szabályzat mellékletét képező szabályozási terven szereplő 
szabályozási vonalakról. 
A Képviselő-testület megállapítja, hogy a terven szereplő valamennyi 
szabályozási vonal tekintetében továbbra is fennáll a közérdekű elrendelési 
indok, ezért a szabályozási vonalakat változatlan formában megtartja, 
azokon nem változtat. 
A Képviselő-testület az épített környezet alakításáról és védelméről szóló 
1997. évi LXVIII. törvény 60. (15) bekezdése szerint a szabályozási vonalak 
felülvizsgálati kötelezettségének eleget tett. 
Határidő: értelemszerű 
Felelős: polgármester 
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5./ Belső ellenőrzési terv jóváhagyása 
Előadó: Ciuleacné Drajkó Adrienn jegyző 
Írásbeli előterjesztés csatolva 
 
Ciuleacné Drajkó Adrienn jegyző: 
Minden évben a közös hivatal által belső ellenőrzést kell elrendelni, amelyért a jegyző felelős. 
Jogszabályoknak és belső szabályzatoknak való megfelelést vizsgálják az ellenőrzés során, a 
gazdálkodás, illetve a közfeladatok megfelelő ellátását.  
 
A belső ellenőrzési feladatokat egy külsős ellenőrző, megbízási szerződés alapján, Papp Katalin 
szokta ellátni minden évben a közös hivatalnál, mivel ez eddig is megfelelően működött, 2024-ben 
is őt bíznánk meg a belső ellenőrzés elvégzésével.   
Berkenye Község Önkormányzata vonatkozásában az irányítása alá tartozó óvoda, illetve bölcsőde 
költségvetési szervet ellenőrizné idén, az ellenőrzés tárgya a pénzkezelés szabályozottsága és 
gyakorlata lenne 2024. évben, ezért az ellenőr változatlanul bruttó 120.000 Ft-ot kérne.  
Az előterjesztés mellékletét képező 2024. évi belső ellenőrzési tervre vonatkozó javaslat összesítve 
tartalmazza a Közös Hivatalra, az Önkormányzatokra és intézményeikre vonatkozóan a tervezett 
ellenőrzéseket. 
 
Székely András Sándor alpolgármester: 
Részemről lenne egy javaslat, az ellenőrzésbe vonjuk be a közös hivatal pénzkezelésének 
szabályozottságát is.  
 
German József polgármester: 
Egyetértek a javaslattal. 
 
Ciuleacné Drajkó Adrienn jegyző: 
Ebben az esetben csak több munkaórában tudja elvégezni az ellenőrzést az ellenőr, így már nem 
tudja a korábbi 120.000 Forintért elvégezni a munkát, hanem 160.000 Forintot fog kérni az 
ellenőrzését. 
 
A képviselő-testület ezután egyhangúlag (5 igen, 0 ellenszavazattal, 0 tartózkodással) az alábbi 
határozatot hozza: 
 

72/2023.(XI.13.) képviselő-testületi határozat 
 

1. Berkenye Község Önkormányzatának képviselő-testülete jóváhagyja az 
előterjesztés mellékletét képező Nógrádi Közös Önkormányzati Hivatalra és  
gazdálkodási körébe tartozó Berkenyei Wunderland Óvodára és Bölcsődére 
vonatkozó 2024. évi belső ellenőrzési tervet. 
2. Berkenye Község Önkormányzata a belső ellenőrzési feladatellátásra 
megállapodást köt Papp Árpád egyéni vállalkozóval, és a 2024. évi 
költségvetésében a feladatellátásra bruttó 160.000 Ft-ot tervez. 
Felelős: jegyző 
Határidő: 2023. december 31.  
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6./ Helyi Esélyegyenlőségi Program elfogadása 
Előadó: Ciuleacné Drajkó Adrienn jegyző 
Írásbeli előterjesztés csatolva 
 
Ciuleacné Drajkó Adrienn jegyző: 
Az egyenlő bánásmódról és az esélyegyenlőségről szóló törvény rendelkezései szerint a települési 
önkormányzatoknak 5 évente új Helyi Esélyegyenlőségi Programot kell készíteni, 2 évente pedig 
felül kell ezt vizsgálni. Szerettük volna, hogy a Helyi Esélyegyenlőségi Program ne csak 
felülvizsgálatra kerüljön, hanem egy új, a Belügyminisztérium hatályos szabályainak megfelelő 
programot tudjunk elfogadni, mellyel 5 évig nem lesz teendő. A korábbi években azért volt ennek 
nagy jelentősége, hiszen csak azok a települések pályázhattak bizonyos pályázatokra, akik 
rendelkeztek Helyi Esélyegyenlőségi Programmal. 
Berkenyén 2022-ben kellett volna felülvizsgálni, ez akkor elmaradt, most jutottunk el oda, hogy 
elkezdjünk vele foglalkozni. Köszönöm a kollégák munkáját, hogy segítettek nekem az 
elkészítésben, ezt a HEP-et a Társadalmi Esélyegyenlőségi Főigazgatóság mentor munkatársával 
közösen egyeztetve alkottuk meg, ő is kiegészítette, tanácsokat adott, hogyan valósítsuk meg.  
 
Ha a képviselő-testület elfogadja az új HEP-et, akkor fel kell tölteni egy nyilvános felületre, ahol 
majd mindenki megnézheti és elolvashatja. 
 
 
A képviselő-testület ezután egyhangúlag (5 igen, 0 ellenszavazattal, 0 tartózkodással) az alábbi 
határozatot hozza: 
 

73/2023.(XI.13.) képviselő-testületi határozat 
 

Berkenye Község Önkormányzatának képviselő-testülete a 2023-2028-ig 
terjedő időszakra a Helyi Esélyegyenlőségi Programot az előterjesztésnek 
megfelelően elfogadja. 
A testület felkéri a polgármestert, hogy gondoskodjon a program 
nyilvánosságra hozataláról, továbbá a programban szereplő intézkedéseket 
tegye meg, szükség esetén kezdeményezze a módosítást. 
Határidő: azonnal, programban foglaltak szerint, szükség szerint 
Felelős: polgármester  

 
 
 
7./ Beszámoló a Közös Hivatal 2022. évi munkájáról 

 Előadó: Ciuleacné Drajkó Adrienn jegyző 
Írásbeli előterjesztés csatolva 
 
 
Ciuleacné Drajkó Adrienn jegyző elmondta, hogy a közös hivatal 2022. évi munkájáról számol be, 
viszont ekkor a Közös Hivatal vezetője Árpásné Schlenk Judit majd Majer Annamária volt, így a 
kolléganők közreműködésével készítette el a beszámolót. 
A beszámoló ezután részletesen ismertetésre került. 
 
Székely András Sándor alpolgármester: 
A munkatársak terhelése évek óta látható és folyamatosan növekszik, nyilván a berkenyei részről 
beszélek, mivel mi azt látjuk. Vagy a feladatok mennyiségét kell csökkenteni, vagy külső erőforrást 
kell bevonni, akár részidős munkaerő bevonásával segíteni a hölgyek munkáját. Érdemes 
megvizsgálni, van-e még bármi olyan feladat, ami kiszervezhető, mint ahogy a pályázati részt, a 
könyvelési részt is külsős emberek végzik. 
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German József polgármester: 
Hosszú távú megoldásként azt látnám helyesnek, ha bizonyos feladatokat összevonnánk, ahogy 
például az anyakönyvi feladatokat és a földügyeket is Nógrádon látják el, de ez nagyon nehéz dolog.  
A Közös Hivatal munkáját összességében jónak ítélem meg, kisebb feszültségek adódnak 
mostanában az együttműködésben. Köszönöm szépen a dolgozók munkáját! 
Tudnotok kell, hogy a következő évben, ellenkező döntés meghozatala nélkül a Közös Hivatal 
székhelye visszakerül Berkenyére, 2019-ben ez a megállapodás született a két Önkormányzat 
között. Majd eldönti az új testület, hogy akarja-e vagy sem. 
 
A képviselő-testület a Közös Hivatal munkájáról szóló beszámolót az előterjesztésnek megfelelő 
tartalommal egyhangúlag (5 igen, 0 ellenszavazattal, 0 tartózkodással) elfogadta és az alábbi 
határozatot hozza: 
 

 
74/2023.(XI.13.) képviselő-testületi határozat 

 

Berkenye Község Önkormányzatának képviselő-testülete a Nógrádi Közös 
Önkormányzati Hivatal 2022. évi munkájáról szóló beszámolót elfogadja. 
Kéri az új jegyzőt, hogy a jövőben is gondoskodjon a hivatal jó színvonalon 
történő működéséről 
Határidő: folyamatos 
Felelős: új jegyző 

 
 

8./ Lakóparkban útfelújításokról döntés 
 Előadó: German József polgármester 
 

German József polgármester: 
A lakóparki számlán lévő pénz is a falu pénze, de mégis úgy gondoljuk, hogy ezt nagyrészt az ottani 
hiányosságra költjük, ebből lesz fizetve a közvilágítás újraépítése és engedélyeztetése is.  
Most a Tó utca javítása, Liget utca alsó részének aszfaltozása, Bérc utca meghosszabbítása a 
feladat, mely egyeztetve lett a lakóparki 3 fős bizottsággal.  
 
Ezután ismertetésre kerültek a beérkezett ajánlatok. 
 
A képviselő-testület ezután egyhangúlag (5 igen, 0 ellenszavazattal, 0 tartózkodással) az alábbi 
határozatot hozza: 
 
 

 
75/2023.(XI.13.) képviselő-testületi határozat 

 

Berkenye Község Önkormányzatának képviselőtestülete a Horizont ÚTÉP 
Plusz Kft. bruttó 10.000.000 Ft összegű ajánlatát elfogadja és őt bízza meg a 
szerződéskötéssel. 
A testület felkéri a polgármestert, hogy a szerződést kösse meg. 
Határidő: értelemszerű 
Felelős: polgármester 
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9./ Egyedülálló nyugdíjasok részére adandó rendkívüli települési támogatás feltételeinek  
      meghatározása 
Előadó: German József polgármester 
 
A napirend keretében German József polgármester elmondta, hogy ahogy minden évben, idén is 
szeretne támogatást adni az egyedülálló nyugdíjasok részére.  Véleménye szerint a támogatás a 
szociális tűzifa támogatásban részesülőknek idén se legyen adható. 
 
A polgármester javasolta, hogy a jövedelemhatár az idei évben is 170.000 Ft legyen. 
 
 
A képviselő-testület a polgármester javaslatát egyhangúlag (5 igen, 0 ellenszavazattal, 0 
tartózkodással) támogatta és az alábbi határozatot hozza: 
 
 
 

76/2023.(XI.13.) képviselő-testületi határozat 
 

Berkenye Község Önkormányzata képviselő-testületének döntése alapján 
Berkenye Község Önkormányzata az év végén rendkívüli települési 
támogatásban részesíti a településen élő egyedülálló nyugdíjas 
személyeket, akiknek a havi jövedelme nem haladja meg a 170.000 Ft-ot.  
A támogatás a szociális tűzifa támogatásban részesülőknek nem adható. 
A kérelmet legkésőbb 2023. november 30. 16:00 óráig kell a polgármesteri 
hivatalban leadni a megelőző hónap jövedelemigazolásával együtt.  
A kérelmeket a képviselő-testület a soron következő képviselő-testületi 
ülésen bírálja el. 
A testület felkéri a polgármestert, hogy a felhívás közzétételéről 
gondoskodjon. 
Határidő: azonnal és értelemszerű 
Felelős: polgármester 

 
 

10./ Téli programok, rendezvények előkészítése 
 Előadó: German József polgármester 
 

German József polgármester: 
Túl vagyunk a Márton-napi lámpás felvonuláson, amely véleményem szerint idén nagyon jól 
sikerült, kb. 80-100 fő vett részt a jó hangulatban telt ünnepségen. Nekem nagyon fontos, hogy 
tartsuk meg a helyi a szokásokat, vagy esetleg újakat teremtsünk. 
December 6-án 17 órakor tartjuk meg a mikulás ünnepséget. 
Lassan kezdődnek az adventi hétvégék, melyek jó alkalmak arra, hogy az emberek találkozzanak, 
beszélgessenek egymással, együtt hangolódjanak az ünnepekre, remélem a falu lakói is így 
gondolják. Minden alkalommal lesz egy műsor, forralt bor, tea, közös gyertyagyújtás. 
E hónap 25-én regionális német nemzetiségi találkozót szervez a nemzetiségi önkormányzat. 
Január 6-án Málenkij Robot megemlékezés a szokott módon, január végén pedig falusi 
disznóvágás, a dátumot még nem tűztük ki, a Svábbál időpontja február 10. 
Jó sűrű lesz a program, de ha megnézzük az egész évet, láthatjuk, hogy mennyi programmal 
készültünk a falu lakói részére. 
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11./ Egyebek 
Előadó: German József polgármester 
 
 
MÁV felújítás 
 
German József polgármester: 
E hét pénteken újra együtt ebédelek a MÁV Infrastruktúra Fejlesztési Igazgatójával.  
Írásos tájékoztatásuk alapján rövidesen kiírásra kerül a pályázat, az indikatív ajánlatok alapján 
benne vagyunk a költségkeretben. A forrást biztosító támogatási szerződés meghosszabbításáról 
továbbra is folynak az egyeztetések a Miniszterelnökséggel, de bízunk a pozitív kimenetelében.  
 
A projektmenedzser leírta, hogy a beruházás megvalósítását vezetőik is támogatják. A beszerzési 
eljárás lefolytatását követően télen várható a szerződéskötés. 
Már korábban is felajánlottam Nekik és ezt most is megismétlem, hogy ha felújításra kerülne az 
épület, abban lesz egy 21 m2-es terem, ahol egy vasúti múzeum ötletét vetettem fel, amelybe az 
Önkormányzat is beszállna és saját magam is ígértem anyagi támogatást, így itt a Börzsöny 
vasútvonalnak lehetne egy kis állandó kiállítása. Balassagyarmatról is van már támogató 
hozzáállás. Lehetne egy kis múzeuma ennek a hányatott sorsú vasútnak, amely több mint 100 éves 
múltra tekint vissza. 
 
Posta ügye 
 
German József polgármester: 
Elég régóta tart a dolog, az elmúlt héten elmentem Keszegre a polgármesterhez, ahol az 
Önkormányzat átvette a posta üzemeltetését. Ott annyiban más a helyzet, hogy az Önkormányzat 
épületében van a posta, nálunk a postahivatal épületében maradna, amelyért bérleti díjat kellene 
fizetnünk a Magyar Posta részére, ami rezsivel együtt kb. 80-100.000 Ft lenne havonta. Korábban 
is említettem, hogy tervezünk tájékoztatást a falunak, egyfajta véleménynyilvánítási lehetőséget 
adva a lakosságnak, a héten megtartásra kerülő falugyűlésen is részletesebben beszámolok az 
ügyben.  
Az már biztos, ha nem vesszük át az üzemeltetést, a mozgópostát jelentősen le fogják csökkenteni, 
a levelek kihordását sem a mozgóposta fogja végezni, azt más módon fogják megoldani. 
Ha átvesszük a postát, akkor ez január-februári átvételt jelentene, addig is intenzíven foglalkozom 
az üggyel. 
 
 
Helyi választási bizottság tagjainak, póttagjainak megválasztása 

Ciuleacné Drajkó Adrienn jegyző: 
A 2024. évi európai parlamenti, helyi önkormányzati és nemzetiségi önkormányzati választásra 
tekintettel a helyi választási bizottság tagjainak mandátuma rövidesen lejár, ezért új tagokat és 
póttagokat is kell választani a bizottságba. A korábbi tagok közül voltak olyanok, akik továbbra is 
vállalták a megbízatást, új tagokat is toboroztunk, a bizottság összetételére vonatkozó javaslat 
kiküldésre került a képviselőknek. 
Amennyiben megfelel és elfogadásra kerül a bizottság tagjaira vonatkozó előterjesztés, akkor az 
előterjesztésnek megfelelően alakul új HVB. 
 
A képviselő-testület a jegyző javaslatát egyhangúlag (5 igen, 0 ellenszavazattal, 0 tartózkodással) 
elfogadta és az alábbi határozatot hozza: 
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77/2023.(XI.13.) képviselő-testületi határozat  
 

Berkenye Község Önkormányzatának képviselő-testülete a választási 
eljárásról szóló 2013. évi XXXVI. törvény 23. §-ban foglaltak alapján, az 
előterjesztésnek megfelelően Berkenye Község helyi választási bizottság és 
egyben szavazatszámláló bizottság tagjaiul, az alábbi tagokat és póttagokat 
választja meg: 
Tagok: 

          Kliber Jánosné – 2641 Berkenye, Petőfi utca 15. 
Magos Gáborné – 2641 Berkenye, Ifjúság utca 17. 
Bagi Zoltán- 2641 Berkenye, Petőfi utca 33. 
Kökény Milán- 2641 Berkenye, Panoráma utca 2.             
Dr. Rottek Dávid- 2642 Nógrád, Árpád u. 36. 

Póttagok:  
Erdélyi Bálint- 2641 Berkenye, Panoráma utca 6.   
Kliberné Volentics Anikó- 2641 Berkenye, Kossuth utca 15.   
Hörnyékné Simák Andrea- 2641 Berkenye, Ifjúság u. 13.  

         Susek Béláné- 2641 Berkenye, Ifjúság u. 32.    
              Várkonyi Tamásné- 2641 Berkenye, Kossuth u. 52/1. 
  
A testület felkéri a jegyzőt, hogy a bizottság eskütételéről és működésről 
gondoskodjon. 
Határidő: azonnal és folyamatos 
Felelős: jegyző 

 
 
Egyéb 
 
Molnár Gábor képviselő: 
Az új telkek kialakításával mi a helyzet? 
 
German József polgármester: 
Gyakorlatilag leálltam az üggyel, legfőképpen azért, mert jövőre választások lesznek, nem akarok 
az új testületre ekkora terhet rakni. 
 
 
A képviselő-testület ezután zárt ülésen folytatta tovább munkáját. 
 
 
Nerpel Árpádné nemzetiségi képviselő 18 óra 20 perckor elhagyta az üléstermet. 
 
 
 
 

                 K.m.f. 
 
 

   German József                  Ciuleacné Drajkó Adrienn 
           polgármester                                                           jegyző 
 
  


